
    P r o t o k ó ł   Nr  XXXI /2009 
 
z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 30 lipca 2009r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy  
w Zarszynie. 
  
Początek sesji - godz. 9.00     zakończenie - godz. 12.20 
 
Radni obecni : 
 
      1.   Konieczny Janusz 

2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Tomków Krzysztof       
5. Malik Adam     
6. Małek Janusz          
7. Mindur Andrzej 
8. Stączek Ryszard         
9. Szajna Anna         
10. Trygar Krystyna  
11. Węgrzyn Maria  

      12.. Michalski Edward     
       
Radni nieobecni: 
 
       1. Gierad Alfreda 
       2. Kuzianik Alicja 
       3.Ołowiańczyk Zygmunt 
 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 
 - Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Zastępca Wójta Gminy     - Pan Zbigniew Dec 
- Sekretarz Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 
- Radca prawny       - Pani Agata Kustra Frączek  
- Radna Rady Powiatu Sanockiego     - Pani GraŜyna Borek 
- -Kierownik NZOZ”MedicSan”w Nowosielcach  - Pani Urszula Wanielista 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Sołtysi 
  
Porządek obrad :  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie ewentualnych poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje radnych . 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał  
    Rady  Gminy. 

 6. Informacja o aktualnym stanie świadczonej opieki zdrowotnej na terenie Gminy Zarszyn.    
 7. Podjęcie uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego. 
  8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009 r. 
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           9.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy w drodze przetargu   
      nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Zarszyn.           

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Planu Odnowy miejscowości Długie. 
        11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Planu Odnowy miejscowości Zarszyn.. 
        12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Planu Odnowy miejscowości Posada Zarszyńska.. 
        13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za wykup miejsc pod groby na 
   cmentarzach komunalnych w Nowosielcach. 
        14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Zarszynie, 
        15. Wolne wnioski i zapytania. 
        16. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
        17. Zakończenie sesji. 
 

 
Ad.1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, który powitał zebranych 
i na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 12 radnych. Obrady były zatem 
prawomocne do podejmowania uchwał. 
 
Ad.2. W porządku obrad wprowadzono następujące zmiany : 
 
Na wniosek Wójta Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaproponował włączyć do 
porządku obrad dwa dodatkowe projekty uchwał : 
 
- w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej, 
- w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Zarszynie 
  do załatwiania  indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 
  
 Z uwagi na to,  iŜ w/w projekty uchwał  wpłynęły w terminie do siedmiu dni przed sesją 
Przewodniczący  Rady Gminy powyŜszy wniosek Wójta poddał pod głosowanie.  
Wniosek  o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie  zaliczenia 
drogi do kategorii drogi gminnej radni przyjęli jednomyślnie, natomiast wniosek o włączenie do 
porządku  obrad projektu uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Zespołu Ekonomiczno-
Administracyjnego Szkół w Zarszynie do załatwiania  indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej radni w wyniku przeprowadzonego głosowania 1 głosem za, 10 przeciw 
 i 1 wstrzymującym się  odrzucili ten wniosek. 
 
Innych propozycji zmian porządku obrad nie było. 
 
Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie ewentualnych poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje radnych  
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał  
    Rady  Gminy. 

 6. Informacja o aktualnym stanie świadczonej opieki zdrowotnej na terenie Gminy Zarszyn.    
 7. Podjęcie uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego. 
  8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009 r. 
 9.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy w drodze przetargu   
      nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Zarszyn.           

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Planu Odnowy miejscowości Długie. 
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        11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Planu Odnowy miejscowości Zarszyn.. 
        12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Planu Odnowy miejscowości Posada Zarszyńska.. 
        13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za wykup miejsc pod groby na 
   cmentarzach komunalnych w Nowosielcach. 
        14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Zarszynie. 
        15. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej. 
        16. Wolne wnioski i zapytania. 
        17. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
        18. Zakończenie sesji. 
 
Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 4.  W punkcie interpelacje radnych – głosu nie zabierano. 
 
Ad. 5. Wójt Gminy złoŜył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami, realizacji 
uchwał Rady Gminy, wydanych zarządzeń, a takŜe z działalności poszczególnych referatów 
w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu.  
 
Nie zabierano głosu nad złoŜonymi sprawozdaniami. 
 
Ad. 6.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad informacją  
o aktualnym stanie świadczonej opieki zdrowotnej na terenie Gminy Zarszyn. 
 
-  Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, Ŝe na sesji w dniu 28 marca 2008 r podjęta została  
uchwała w sprawie  likwidacji z dniem 30 czerwca 2008 r. Samodzielnego Publicznego Gminnego 
ZOZ w Zarszynie w zamian, którego powstał Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej MedicSan  
w Nowosielcach. Punktem wyjścia do dyskusji było przygotowane sprawozdanie z działalności 
NZOZ MedicSan w Nowosielcach za okres 1.07.2008 do 30.06.2009.  
Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali : 
- Radny Krzysztof Tomków wnioskował o naprawę drogi powiatowej łączącej Pielnię 
z Nowosielcami „przez górkę”, gdyŜ w chwili obecnej mieszkańcy Pielni mają utrudniony dostęp 
do Ośrodków Zdrowia w Nowosielcach czy Zarszynie muszą dokonywać objazdu przez Gminę 
Sanok. Zaznaczył takŜe, iŜ z chwilą likwidacji realizowanych w tej miejscowości wizyt domowych 
mieszkańcy Pielni,  nie będą  mogli mieć bezpośredniego dostępu do świadczeń medycznych. 
 
- Radna Krystyna Trygar podkreśliła, Ŝe pacjenci zauwaŜyli  znaczną  poprawę dostępu do lekarzy 
przyjmujących w Ośrodku Zdrowia w Zarszynie.  Jednocześnie Radna wnioskowała o zatrudnienie 
w nim chociaŜby na 2-3 godziny w tygodniu lekarza kardiologa, diabetyka lub innych specjalistów . 
Następnie zapytała czy prawdą jest, Ŝe NZOZ zatrudnia 97 pracowników,  a takŜe o  sprawę 
utworzenia na terenie gminy podstacji pogotowia ratunkowego . Radna sugerowania takŜe  
o podjęcie działań w kierunku poprawy wyglądu  estetycznego posesji wokół budynku  tego 
Ośrodka  Zdrowia. 
 
- Radny Wojciech Niemiec wnioskował o utrzymanie w BaŜanówce świadczeń w charakterze wizyt 
domowych z uwagi na osoby starsze, dla których  problemem jest  dostać się do lekarza 
w Ośrodku Zdrowia w Jaćmierzu. 
 
- Sołtys Posady Jaćmierskiej,  zapytał na jakich zasadach i gdzie w wolne soboty i niedziele 
pacjenci będą mogli mieć wykonane  zastrzyki. 
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- Radny Janusz Dębski stwierdził, Ŝe NZOZ MedicSan w Nowosielcech po roku działalności  
właściwie realizuje zadania w zakresie obowiązku sprawowania  opieki medycznej dla 
mieszkańców Gminy Zarszyn. Następnie  zapytał o plany rozbudowy Ośrodka Zdrowia  
w Zarszynie, jakie w związku z tym powstaną gabinety lekarskie. Dodał takŜe, iŜ cieszy się 
z zamiaru uruchomienia na terenie Gminy  oddziału paliatywnego. Radny uwaŜa , ze działalność 
NZOZ MedicSan zmierza w dobrym kierunku. 
 
- Radny Ryszard Stączek powiedział , iŜ zauwaŜa poprawę atmosfery pracy w Ośrodku Zdrowia  
w Jaćmierzu. JednakŜe słabością tego Ośrodka jak i innych na terenie gminy jest zbyt mała liczba 
lekarzy specjalistów. Radny poddał pod rozwagę moŜliwość pobierania w tym ośrodku krwi do 
analizy, tak by pacjenci Jaćmierza  nie musieli dojeŜdŜać do Zarszyna Radny stwierdził takŜe, iŜ 
poprawa  stanu technicznego budynku w znacznym stopniu usprawniła na lepszy  poziom obsługi 
pacjentów w Jaćmierzu. Cieszy się równieŜ z zamiaru utworzenia na terenie Gminy Zarszyn 
oddziału paliatywnego. 
 
- Na w/w  pytania odpowiedzi udzieliła Kierownik NZOZ MedicSan w Nowosielcach Pani Urszula 
Wanielista  mówiąc między innymi, Ŝe na obecną chwilę nie moŜe zdeklarować, czy  pacjenci  
z Pielni i BaŜanówki mogli być nadal przyjmowani w ramach wizyt domowych, gdyŜ punkty 
lekarskie w tych miejscowościach  nie spełniają wymogów SANEPIDu. Pozostaje jedynie prośba 
mieszkańców skierowana do tej instytucji  w sprawie  nie zamykania tych punktów. 
Następnie Pani Kierownik poinformowała, Ŝe w Zarszynie chciałaby zorganizować główną „bazę” 
usług medycznych i to ma być związane z zamiarem rozbudowy tego ośrodka zdrowia. Następnie  
poinformowała o przeprowadzonych pracach modernizacyjnych Ośrodka Zdrowia w Zarszynie. 
Chcąc zwiększyć dostępność mieszkańców do opieki zdrowotnej na terenie gminy Zarszyn, na 
przyszły rok złoŜony zostanie wniosek do NFZ o utworzenie specjalistycznej poradni 
kardiologicznej. 
Wystąpiła z wnioskiem o zakup karetki pogotowania ratunkowego, podstacja tego pogotowia 
będzie zlokalizowania w Długiem lub Zarszynie, moŜe to będzie  karetka z ratownikiem 
medycznym lub lekarzem to zaleŜeć będzie od kontraktu.  
W związku z rozwinięciem nowej formy  opieki nad pacjentem w zakresie świadczonej 
pielęgniarskiej  usługi  długoterminowej i hospicyjnej jak teŜ kompleksowej opieki środowiskowej 
NZOZ w Nowosielcach zwiększył zatrudnienie personelu do 97 osób.  
Kierownik powiedziała, Ŝe NZOZ w Nowosielcach zabezpieczył opiekę iniekcyjną w Izbie 
Lekarskiej w Długiem, natomiast po godzinach pracy  tej Izby  moŜna teŜ skorzystać z usług w tym 
zakresie w Poradni Zdrowia w Sanoku na ul. Jana Pawła II. 
Dodała takŜe, iŜ  w Ośrodku Zdrowia w Jaćmierzu moŜna będzie  pobierać do krew analizy  ,   
potrzebne  będzie  jedynie opracować  pod nadzorem SANEPIDu. dodatkową procedurę 
przewoŜenia materiału do badań.  
 
- Radny Krzysztof Tomków wyraził pozytywną opinię do prowadzonej  działalności przez  
NZOZ MedicSan  w Nowosielcach  stwierdzając,  iŜ podejmowane działania w kierunku medycznej 
opieki nad pacjentem zmierzają w dobrym  kierunku. 
 
- Radny Andrzej Mindur zapytał o realizację zaleceń wydanych przez SANEPID w Sanoku w 
zakresie dostosowania Izby lekarskiej w Odrzechowej do odpowiednich  wymogów sanitarnych. 
 
Pani Kierownik Wanielista  odpowiedziała, Ŝe NZOZ zobowiązał się i usunął  w tej Izbie  wcześniej 
wykazane usterki , natomiast obecnie SANEPID znów  wskazał nowe zalecenia, których zakres   
wskazuje na remont  generalny. Termin wykonania ustalono na dzień 30 września br. Zapytała 
Wójta jakie ma przyjąć stanowisko w tej sprawie. SANEPID wydał teŜ pewne zalecenia remontowe  
do budynku Ośrodka Zdrowia w Zarszynie.  Zapytała Wójta czy  przeprowadzać remont czy czekać  
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na  rozbudowę tego obiektu.. 

 
Wójt odpowiedział Pani Kierownik NZOZ MedicSan w Nowosielcach , Ŝe zlecono wykonanie 
projektu rozbudowy Ośrodka Zdrowia w Zarszynie , miał być on gotowy w pierwszym półroczu br. 
i do chwili obecnej jeszcze  go nie ma. Bez tego plan  i pozwolenia nie  moŜna nic  robić, ale jak 
zaznaczył Wójt realizacja rozbudowy tego Ośrodka Zdrowia jest jednym słusznym kierunkiem.  
W związku z tym, Ŝe wszystkie placówki słuŜby zdrowia na terenie gminy wymagają 
przeprowadzenia bieŜących remontów, w  budŜecie gminy została zabezpieczona kwota 50 tys zł na 
ich realizację. Uchwała w tej sprawie będzie przedmiotem obrad dzisiejszej sesji.  
 
Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności NZOZ MedicSAN w Nowosielcach za okres od 
1 lipca 2008 do 30 czerwca 2009 r. 
 
Ad. 7. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego.  
 
- Wójt uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe Powiat Sanocki 
zwrócił się z pismem o zabezpieczenie  kwoty 30 000 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie 
wydatków związanych z realizacją zadania pn”Budowa chodnika dla pieszych w ciągu drogi 
powiatowej Nr 2059 R Zarszyn-Odrzechowa w miejscowości Posada Zarszyńska”. Przedmiotowa 
droga została zgłoszono do szkód powodziowych i będzie odbudowana ze środków pozyskanych 
przez Powiat Sanocki na usuwanie skutków klęsk Ŝywiołowych. Zakres prac nie obejmuje budowy 
chodnika w związku z tym, aby  został on wykonany  wzdłuŜ tej drogi powiatowej w Posadzie 
Zarszyńskiej, Gmina Zarszyn musi udzielić Powiatowi Sanockiemu pomocy finansowej w/w 
wysokości. Następnie Wójt  zaznaczył, Ŝe jedyna okazja na wybudowanie tego chodnika istnieje 
przy odbudowie w/w drogi. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe na posiedzeniu Komisji w dniu 29 lipca br. członkowie Komisji pozytywnie 
zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały, stwierdzając  jednocześnie, iŜ wybudowanie 
chodnika wzdłuŜ omawianej  drogi jest celowe i zasadne  z uwagi na bezpieczeństwo osób tam 
przechodzących. 
 
W dyskusji głosu nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego. Uchwała podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 12 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8. Kolejny projekt uchwały dotyczył zmian w budŜecie Gminy Zarszyn  na 2009 r. 
 
- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek poinformowała o zwiększeniu dochodów  o kwotę  
495 764,68 zł następnie omówiła zwiększenie planów po stronie wydatkowej oraz przeniesienia  
w planach wydatków. Następnie poinformowała o wprowadzeniu do zadań w Wieloletnim 
Programie Inwestycyjnym nowego zadania „Wykonanie oświetlenia w centrach wsi  Odrzechowa, 
Posada Zarszyńska, budowa parkingu w Zarszynie  oraz budowa szatni w Długiem „ w kwocie  
1 177 200,35 zł  w związku ze złoŜeniem przez Gminę Zarszyn wniosku o dofinansowanie środków  
z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich.   
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
poinformowała, Ŝe członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali   projekt przedmiotowej uchwały. 
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-  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie. 
W głosowaniu udział brało 12 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy w drodze przetargu nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Zarszyn.      
 
- Wójt uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe  do sprzedaŜy 
w drodze przetargu przeznaczono nieruchomość gruntową , a to działkę nr 510/1 o pow. 0.50 ha 
połoŜoną w Odrzechowej. W Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 
Przestrzennego Gminy Zarszyn, działka leŜy w kompleksie terenów mało korzystnych dla rolnictwa 
i od wielu lat nikt jej nie uŜytkuje i dlatego została  wystawiona do sprzedaŜy.  
 
-  Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa  i Finansów Pani Krystyna 
Trygar oznajmiła , Ŝe członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 29 lipca br. większością głosów  
6 za, 1 wstrzymującym się -  pozytywnie zaopiniowali sprzedaŜ przedmiotowej działki. 
 
- Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy w drodze przetargu nieruchomości gruntowej stanowiącej 
własność Gminy Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało  
12 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10- 12. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad trzema 
tematycznie powiązanymi projektami uchwał w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości 
Długie, Zarszyn i Posada Zarszyńska. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwał powiedział, Ŝe  do Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich złoŜony został wniosek wraz z w/w Planami Odnowy Miejscowości.  
Po wstępnej weryfikacji i analizie tych „Planów” przez Urząd Marszałkowski w Rzeszowie  zaszła 
konieczność dostosowania ich do wymagań tak, aby były zgodnie ze złoŜonym wnioskiem. 
 
- Następnie Wójt zgłosił dwie autopoprawki następującej treści : 
- tytuły projektów uchwał : „w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości .........” otrzymują  
brzmienie „w sprawie zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości ........." 
- w Planie  Odnowy Miejscowości Zarszyn § 1 poszerzyć o pkt. 2 o treści „Harmonogram 
planowanych działań” zawierający działania (tytuły projektów) , termin planowanej realizacji 
i szacunkowe koszty. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 28 lipca br. pozytywnie 
zaopiniowali przedstawione propozycje zmian do poszczególnych Planów Odnowy Miejscowości 
Długie , Zarszyn i Posada Zarszyńska. 
 
Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał kolejno pod głosowanie : 
- Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości Długie. Uchwała 
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podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 12 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik 
do protokołu. 

 
- Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości Zarszyn. Uchwała 
podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 12 radnych. Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
- Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany Planu Odnowy Miejscowości Posada 
Zarszyńska. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 12 radnych. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia  uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
opłat za wykup miejsc pod groby na cmentarzach komunalnych w Nowosielcach.  
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwały powiedział, Ŝe zgodnie z art. 4 ust.1, 
pkt. 2 ustawy z dnia 20 grudnia 1996 r o gospodarce komunalnej organy stanowiące jednostek 
samorządu terytorialnego stanowią o wysokości cen i opłat albo o sposobie ustalania cen i opłat za 
usługi komunalne o charakterze uŜyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń 
uŜyteczności publicznej jednostek samorządu terytorialnego. Wójt przypomniał, iŜ projekt tej 
uchwały został zdjęty z porządku obrad poprzedniej sesji  dodając  jednocześnie, iŜ  temat ustalenia 
wysokości opłat za wykup miejsc pod groby w Nowosielcach ciągnie się od kilku miesięcy. Stawki 
tych opłat były dwukrotnie konsultowane na zebraniach wiejskich i zasadnym jest niezwłoczne ich 
uchwalenie. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe na posiedzeniu w dniu 28 lipca br,. członkowie Komisji dokonali analizy 
projektu przedmiotowej uchwały, przyjmując stanowisko, iŜ zasadnym jest wprowadzenie opłat za 
wykup miejsc pod groby na cmentarzach komunalnych w Nowosielcach. Natomiast  ustalenie 
wysokości tych opłat przekazano do rozstrzygnięcia na posiedzeniu Komisji Gospodarki 
Komunalnej Budownictwa i Finansów. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 29 lipca 2009 r dokonali analizy projektu 
przedmiotowej uchwały. W trakcie przeprowadzonej dyskusji Komisja nie wniosła uwag do 
pkt.1,2,3 w § 1 projektu uchwały,  natomiast w pkt. 4 i 5  tego paragrafu wnioskowano o 
zwiększenie stawki opłat za miejsce pod grobowce na okres 99 lat i tak : 
- pojedyńczy jednomiejscowy (2 trumny piętrowo) z kwoty  600,00 zł do kwoty 1 500,00 zł, 
- podwójny dwumiejscowy  ( 4 trumny piętrowo)   z kwoty  900,00 zł  do kwoty 2 000,00 zł, 
oraz za odnowienie opłat za grobowiec na 99 lat ; 
- pojedyńczy jednomiejscowy ( 2 trumny piętrowo) z kwoty 500,00 zł do kwoty 1 300,00 zł, 
- podwójny dwumiejscowy i więcej z kwoty 700,00 zł do kwoty 1 700,00 zł. 
 
Innych głosów dyskusji  nie zabierano. 
 
-  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie  zgłoszone  na 
posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów  poprawki do § 1 pkt. 4 i 5 
zwiększające  stawki opłat za : 
 za miejsce pod grobowce na okres 99 lat  : 
- pojedyńczy jednomiejscowy (2 trumny piętrowo) z kwoty  600,00 zł do kwoty 1 500,00 zł, 
w wyniku głosowania 10 za , 2 wstrzymało się od głosu – poprawka przyjęta 
- podwójny dwumiejscowy  ( 4 trumny piętrowo)   z kwoty  900,00 zł  do kwoty 2 000,00 zł, 
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w wyniku głosowania 10 za , 2 wstrzymujących się – poprawka przyjęta 
oraz za odnowienie opłat za grobowiec na 99 lat ; 
- pojedyńczy jednomiejscowy ( 2 trumny piętrowo) z kwoty 500,00 zł do kwoty 1 300,00 zł, 
w wyniku głosowania  11 za, 1 wstrzymujący się – poprawka przyjęta  
- podwójny dwumiejscowy i więcej z kwoty 700,00 zł do kwoty 1 700,00 zł. 
w wyniku głosowania 11 za , 1 wstrzymującym się – poprawka przyjęta. 
 
- Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie  projektu uchwały wraz  
z przyjętymi poprawkami. Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem 
głosowało 11 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Zarszynie. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe na mocy  
art.18 ust. 2 pkt 13 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym nadawanie nazw  ulic  
i placów  będących drogami publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych naleŜy do uprawnień  rady  
gminy. W przypadku nadania nazw ulic w miejscowości Zarszyn  prace związane                                             
z przygotowaniem projektu uchwały  dokonywane są równolegle z pracami związanymi                      
z usystematyzowaniem  numeracji porządkowej   nieruchomości. 
Nadanie nazw ulicom pozwoli w przyszłości na uniknięcie ponownej zmiany numeracji 
porządkowej nieruchomości w związku z rozwojem terenów budowlanych. 
Nazwy ulic w miejscowości Zarszyn zostały zaproponowane przez jej mieszkańców. Dotyczą dróg 
publicznych  i wewnętrznych stanowiących własność Gminy Zarszyn, Skarbu Państwa będących  
w zarządzie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad oraz Powiatu Sanockiego w 
zarządzie Powiatowego Zarządu Dróg w Sanoku. Jedynie działka  nr 94 stanowi  potok Pielnica. 
Jest on  w zarządzie Podkarpackiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Rzeszowie. Część 
potoku wzdłuŜ wschodniego brzegu stanowi  utwardzona płytami betonowymi droga dojazdowa do 
budynków. Uporządkowanie numeracji nieruchomości jest wymogiem ustawowym przewidzianym 
w ustawie z dnia 17 maja 1989 r. - Prawo geodezyjne i kartograficzne ( Dz. U. z 2005 r. Nr 240, 
poz. 2027 z póź. zm. ) oraz przepisie wykonawczym tj. Rozporządzeniu Ministra Infrastruktury z 
dnia 28 października 2004 r. w sprawie numeracji porządkowej nieruchomości  ( Dz. U. Nr 243, 
poz. 2432 ). Dla nadania nazw ulic nie jest przewidziany ustawowo tryb konsultacji społecznych. 
Podjęcie uchwały w sprawie nazw ulic naleŜy do wyłącznej właściwości rady gminy, a wyniki 
przeprowadzonych w powyŜszej sprawie konsultacji nie mają charakteru wiąŜącego, a jedynie 
opiniotwórczy.     
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe na posiedzeniu Komisji w dniu 29 lipca br. radni pozytywnie zaopiniowali 
projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w obrębie wsi Zarszyn. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie nadania nazw ulicom w obrębie wsi Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślnie. 
W głosowaniu udział brało 12 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 15. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad zgłoszonym dodatkowo do porządku 
obrad projektem uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej. 
 
- Wójt uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe przedkłada na sesję 
Rady Gminy projekt uchwały o zaliczeniu do kategorii drogi gminnej drogę połoŜoną na działce  
o nr ewid. 647 w miejscowości Odrzechowa. Obecnie droga ta łącząca drogę powiatową z drogą 
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wojewódzką zaliczana  jest do kategorii drogi zakładowej. Chcąc pozyskać środki na jej remont 
musi być drogą gminną. Następnie Wójt odczytał uchwałę Nr 140/2009 Zarządu Powiatu w Sanoku 
z dnia  29 lipca 2009 r. w sprawie pozytywnej opinii do propozycji zaliczenia w/w drogi do 
kategorii dróg gminnych. W miesiącu sierpniu br, będzie nabór wniosków na remont dróg 
gminnych i powiatowych i taki wniosek zostanie  złoŜony. 
 
- Przewodnicząca  Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna 
Trygar poinformowała, Ŝe członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w  projekt  uchwały. 
 
Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zaliczenia drogi do kategorii drogi gminnej. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 12 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 16. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 
 
- Sołtys Tadeusz śuchowski wyraził  słowa podziękowania dla straŜaków i Wójtowi za koordynację 
akcji w czasie czerwcowej  powodzi w BaŜanówce. 
 
- Radna Krystyna Trygar wnioskowała o przeprowadzenie generalnego remontu budynku Urzędu 
Gminy w Zarszynie poprzez wymianę okien, odnowienie zewnętrznej elewacji, remont schodów 
itp. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny kolejny raz wnioskował o przeniesienie 
pojemników na odpady,  usytuowanych na parkingu obok budynku Urzędu Gminny, bowiem ich 
ustawienie w tym miejscu nie wpływa korzystnie na jego wygląd estetyczny.  
 
- Radny Krzysztof Tomków wnioskował o to, by konserwacja oświetlenia drogowego w Pielni nie 
polegała tylko nie wymianie Ŝarówek, lecz takŜe i „Ŝarników”, które są najprawdopodobniej   
uszkodzone, bowiem  niedługo zaraz po odjeździe konserwatorów  Ŝarówki te nie świecą. Poprosił 
o interwencję w tej sprawie w Zakładzie Energetycznym. 
 
- Radny Wojciech Niemiec wnioskował o  zobligowanie Rejonu  Energetycznego w Krośnie np. 
tygodniowym terminem  realizacji danego zgłoszenia awarii. 
 
- Radna Anna Szajna ponownie wnioskowała o zainstalowanie drogowej lampy oświetleniowej 
koło p. Bajgra w Nowosielcach, a takŜe o wystąpienie z wnioskiem do Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad o wycięcie lipy i orzecha. Drzewa te rosną w pasie drogowym  
w Nowosielcach koło p. Szydło  i zagraŜają bezpieczeństwu publicznemu. 
 
- Sołtys Franciszek Gajewski wnioskował o naprawę drogi rolniczej łączącej BaŜanówkę  
 z Zarszynem. 
 
- Radny Ryszard Stączek zapytał Radną Rady Powiatu, kiedy będzie remontowany drewniany  most  
na drodze powiatowej Zarszyn-Jaćmierz, który coraz bardziej ulega niszczeniu.  
 
- Radny Andrzej Mindur wnioskował do Radnej Radu Powiatu o przeprowadzenie bieŜącego 
remontu drogi powiatowej  w Odrzechowej za kościołem dodając przy tym, Ŝe  przejazd tą drogą 
jest bardzo utrudniony. 
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- Radny Janusz Dębski poprosił o ogólne rozwiązanie problemu lisów wyrządzających szkody 
w gospodarstwach rolnych w Długiem. Radny  zapytał takŜe o termin przeprowadzenia remontu 
drewnianego  mostu k. kościoła w Długiem,  bowiem on juŜ nie nadaje się do przejazdu i zagraŜa 
bezpieczeństwu publicznemu 
 
- Radna Krystyna Trygar poinformowała , Ŝe najprawdopodobniej w niedługim  okresie czasu ma 
wejść w Ŝycie ustawa, która będzie nakładać  na wszystkich mieszkańców  obowiązek 
podpisywania umów na wywóz śmieci i o wysokich karach dla tych którzy tego obowiązku nie 
wykonają. 
 
- Sołtys Nowosielec Jan Stokłosa  zapytał, kiedy zostanie dokończona naprawa  gminnej drogi 
asfaltowej w Nowosielcach zniszczonej w trakcie prowadzonych badań  przez Geofizykę  Kraków. 
 
-  Sołtys Odrzechowej Wiesław Józefczyk poinformował, Ŝe jedna z dróg asfaltowych w 
Odrzechowej nie jest wykonana w takim zakresie w  jakim były uzgodnienia z Geofizyką Kraków. 
Następnie Sołtys poprosił o sprawdzenie w czyjej gestii leŜy  naprawa drogi połoŜonej  
najprawdopodobniej na terenie Gminy Zarszyn w tzw. lasku mymońskim, a z której  korzystają    
jedynie mieszkańcy Mymonia. 
 
- Radna Rady Powiatu Sanockiego GraŜyna Borek poinformowała , które  drogi powiatowe na 
terenie gminy Zarszyn  juŜ częściowo zostały wyremontowane, a  które jeszcze będą  naprawiane, 
ponadto oznajmiła, Ŝe w najbliŜszym terminie zostanie przeprowadzony remont drewnianego mostu 
na drodze powiatowej Jaćmierz- Zarszyn. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przedstawił wniosek  Pani Marty Warchoł 
jaki w/w skierowała do Wójta Gminy Zarszyn w sprawie uniewaŜnienia postępowania 
konkursowego na kandydata na Dyrektora Gimnazjum im. św. Jadwigi Królowej w Długiem, który 
zdaniem Pani Marty Warchoł został przeprowadzony z naruszeniem prawa.   
Pismo stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 17.  Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili : 
 
- Na wstępie Wójt Gminy poinformował , Ŝe Regionalna Izba Obrachunkowa w Rzeszowie  
 w dniach od 14 maja 2009 r do 6 lipca 2009 r przeprowadziła kompleksową kontrolę w zakresie 
gospodarki finansowej Gminy Zarszyn. W wyniku przeprowadzonej kontroli wykazano  
18 wniosków jako zalecenia pokontrolne i. 
Wystąpienie pokontrolne RIO Rzeszów  stanowi załącznik do protokołu.  
- Następnie Wójt poinformował o tym, Ŝe od 14 lipca 2009 r do 30 września br. trwa kontrola NIK  
w zakresie wydawania zezwoleń na sprzedaŜ napojów alkoholowych , pobierania z tego tytułu opłat 
oraz realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
 
- Radnej Krystynie Trygar Wójt odpowiedział iŜ cieszy się, Ŝe  radni dostrzegli potrzebę 
przeprowadzenia remontu budynku Urzędu Gminy i jednocześnie zaznaczył, Ŝe w projekcie 
budŜetu na 2010 r zaproponuje odpowiednią kwotę na jego przeprowadzenia. Niemniej jednak  
w sierpniu br. wykonana zostanie częściowa   wymiana okien w tym budynku. 
 
- Przewodniczącemu Rady Gminy Wójt odpowiedział, Ŝe pojemniki na odpady zostaną 
przeniesione z  parkingu w bardziej stosowne miejsce. 
 
- Radnemu Krzysztofowi Tomkowowi  i Wojciechowi Niemcowi  - Wójt odpowiedział, Ŝe ich 
wnioski zostaną przekazane do Rejonu Energetycznego w Krośnie dodając przy tym , iŜ  za 
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konserwację oświetlenia ulicznego koszty ponosi Urząd Gminy. 
 
- Radnej Annie Szajna odpowiedział, Ŝe sprawę zamontowania lampy oświetleniowej i wycinki 
drzew w pasie drogowym w Nowosielcach  skieruje  do załatwienia Kierownikowi Referatu 
Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska,  który rozezna ich sposób 
realizacji. 
 
- Sołtysowi Gajewskiemu odpowiedział, Ŝe w terminie do 15 listopada br. złoŜony zostanie wniosek 
na remont drogi rolniczej BaŜanówka-Zarszyn. 
 
- Wójt udzielając odpowiedzi Sołtysowi z Nowosielec i Odrzechowej  powiedział, Ŝe skontaktuje 
się z Geofizyką Kraków odnośnie dalszych ich decyzji  w zakresie remontu dróg asfaltowych, które 
zostały zniszczonych w trakcie prowadzonych badań  jednocześnie dodając, iŜ  drogi Ŝwirowe juŜ 
zostały naprawione. Wyjaśnił takŜe, iŜ droga biegnąca obok „lasku mymońskiego” leŜy na terenie 
naszej gminy i w ubiegłym roku  została częściowo wyremontowana, jednakŜe w  chwili obecnej 
nie ma w budŜecie wolnych środków na przebudowę przepustu.  
 
- Wójt udzielił wyjaśnień odnośnie zarzutów  postawionych przez Panią Martę Warchoł w sprawie 
przeprowadzonego postępowania konkursowego na kandydata na Dyrektora Gimnazjum im. św. 
Jadwigi Królowej w Długiem. 
Odpowiedź w powyŜszej sprawie  stanowi załącznik do protokołu.  
 
- Głos w dyskusji zabrała Radca prawny Pani Agata Kustra Frączek, ze stanowiskiem której  
polemizował Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny. 
 
- Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Mieniem Gminy Pan Eugeniusz Mazur  
odpowiedział Radnemu Januszowi Dębskiemu, Ŝe wykonawca zgodnie z umową do 10 września br. 
ma obowiązek przeprowadzić remont mostu w Długiem. Kierownik zaznaczył, Ŝe obecny stan 
techniczny mostu zagraŜa bezpieczeństwu ruchu drogowego  i niezwłocznie podjęte  zostaną  
wszelkie kroki w celu przyśpieszenia realizacji tego zadania. 
 
- Sekretarz Gminy odpowiedział radnemu Dębskiemu, Ŝe narasta się problem biegających po   
wsiach  lisów , jednakŜe nie ma Ŝadnych moŜliwości ich odstrzału z uŜyciem broni między 
zabudowaniami, ponadto okresy ochronne  sprzyjają nadmiernemu  wzrostowi populacji tego 
gatunku. 
 
Ad. 18. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach. Ogłosił trzydziestą pierwszą sesję Rady 
Gminy Zarszyn  w bieŜącej kadencji za zamkniętą. 
 
 
 
Protokołowała:       Przewodniczący 
Renata Cebula                 Rady Gminy Zarszyn  
                                             mgr Janusz Konieczny 
 


